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З А П И С Н И К  

са 12. редовне седнице Управног одбора Планинарског савеза Србије XXIII  сазива, 

одржане 24. децембра 2023. године (планинарски дом „Чика Душко Јовановић“ на Рајцу) 

Присутни чланови УО: И. Планић, Н. Лечић, А. Ивошев, В. Токовић, З. Контић, М. Ћировић, Р. 

Кнежевић, Д. Гогић, Ј. Јарић, А. Бараћ, Ј. Продановић 

Генерални секретар: С. Вељковић  

Веће части: Б. Вељковић 

Остали присутни: Б. Мићић, Н. Милошевић, М. Ердељан, С. Стефановић, В. Ценић 

Време почетка седнице: 1200 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  

 

1. Усвајање записника са 11. редовне седнице УО ПСС 23. сазива 

2. Преузете обавезе са претходне седнице 

3. Спортско-рекреативне дисциплине 

4. Такмичарске дисциплине 

5. Категоризација спортиста 

6. Рад комисија из надлежности потпредседника 

7. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

8. Припрема скупштине ПСС 

9. Пријем нових чланова у ПСС 

10. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

11. Међународна сарадња 

12. Молбе, жалбе и дописи 

13. Разно 

 

Предложени Дневни ред је једногласно усвојен. 

1. Усвајање Записника са 10. редовне седнице  УО ПСС  

Чланови УО су електронским путем добили Записник са 11. редовне седнице Управног 

одбора. 
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УО је једногласно усвојио записник. 

2. Преузете обавезе са претходних седница  

2.1. Налаже се Стручном савету спортских стручњака да сачини предлоге и измене 

Закона о спорту и достави канцеларији ПСС. 

2.2. Налаже се Такмичарској комисији ПСС да обједини предлоге комисија надлежних 

за високогорство, алпинизам, спортско пењање на природним стенама, планинарску 

оријентацију, скајранинг, пењање у леду и драјтулингу везаних за категоризацију 

спортиста, а поводом захтева ПСС да се измени Правилник о спортским гранама и 

областима спорта у Републици Србији и спортским дисциплинама у оквиру 

спортских грана и области спорта и Правилник о националној категоризацији 

врхунских спортиста. Обједињене предлоге упутити Спортском савезу Србије и 

Министарству спорта. 

2.3. Организовати такмичење у турном скијању које ће бити унето у Календар 

активности ПСС за 2024. годину. За даље испуњење обавезе потребно је учланити 

се у ISMF (International Sky Mountaineering Federation) за шта је неопходна потврда 

Министарства спорта да је ПСС надлежан за ову дисциплину, па је потребно прво 

Министарству спорта предложити измену Правилника о спортским гранама и 

областима спорта у Републици Србији и спортским дисциплинама у оквиру 

спортских грана и области спорта. 

2.4. Налаже се секретаријату ПСС да до наредне Скупштине организује састанке са 

представницима ОПО. Први састанак је предвиђен да се одржи на Авали 27.12. т.г. 

док је одржавање наредног састанка планирано у Нишу 17.01.2024. године, а 

следећег у Чачку у првој половини фебруара.  

2.5. Наложено је организовање такмичења у рогејнингу за 2024. годину. Драган 

Николић, повереник за рогејнинг, је предложио да се уместо 8. кола такмичења у 

планинарској оријентацији одржи Прво отворено првенство Србије у рогејнингу у 

Смедереву 21.09.2024. године. Такмичарска комисија је прихватила предлог и унела 

га у годишњи план на основу одлуке УО ПСС. 

2.6. Састанак спортског директора, Комисије за планинарски трекинг и Комисије за 

планинско трчање одржан је у Крагујевцу 09.12. т.г. након доделе награда и 

признања поводом обележавања Међународног дана планина. Током састанка 

изнети су предлози који ће се узети у разматрање приликом састављања нових 

правилника за ове дисциплине. 

2.7. Такмичарска комисија припрема одговарајући модел за територијалну 

регионализацију којом би се створио двостепени систем такмичења за наредну 

сезону чиме ће се омогућити ОПО да кроз пласман на регионалним такмичењима 

ојачају своје капацитете за аплицирање за средства код локалне самоуправе.  
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2.8. Налаже се Такмичарској комисији да достави предлог о вредновању  резултата код 

високогорских успона који би се доставио Комисији за високогорство и експедиције, 

која треба да се изјасни до наредне седнице УО о предлогу, и на основу тога 

формулише предлог правилника за вредновање резултата у високогорству. Предлог 

правилника је сачињен и о њему ће се гласати на наредној седници УО. 

2.9. Издавачки савет је упутио захтев за финансирање часописа Планинарски гласник 

тако што би сваки члан ПСС приликом учлањења у основну планинарску 

организацију која је члан ПСС поред редовне чланарине уплатио и један евро у 

динарској противвредности за припрему и издавање Планинарског гласника. 

Председник ПСС предлаже да се захтев одбије и да се нађу нови начини 

финансирања Гласника. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

2.10. Моли се Комисија за информационе технологије да размотри могућност наплате 

електронског облика часописа Планинарски гласник и налаже се секретаријату ПСС 

да са уредником часописа одржи састанак о издавању електронске верзије Гласника. 

2.11. Комисија за награде и признања ПСС је имала обавезу да изради регистар 

додељених признања, повеља и плакета Планинарског савеза Србије. Регистар је 

сачињен и постављен на сајту ПСС. УО исказује захвалност Лазару Попари и одаје 

му признање за изузетан дугогодишњи допринос раду ове комисије. 

2.12. Налаже се потпредседнику ПСС и Комисији за планинарске објекте да се обрате 

друштву „Црни врх“  са захтевом да планинарски дом у њиховом власништву уђе у 

регистар планинарских објеката ПСС и у процес категоризације. 

2.13. Налаже се потпредседнику ПСС и Комисији за планинарске терене да стазе из 

регистра ПСС учине видљивим на мапама на сајту ПСС и организују промотивне 

активности  како би јавност била упозната са постојањем и функцијом регистра. 

Интерактивна мапа је постављена на сајту Савеза, а у наредном периоду планирана 

је промотивна кампања. 

2.14. Радна група за израду нацрта за измену Статута Планинарског савеза Србије са 

циљем његовог унапређења одржаће састанак до следеће седнице УО и спремити 

нацрт за разматрање. 

2.15. Налаже се Н. Трипковићу да од ГССС-а затражи да се записник са одржане годишње 

скупштине достави Планинарском савезу Србије. 

2.16. УО позива комисије, радна тела и службе ПСС да до краја календарске године 

доставе извештаје о раду и оствареним програмским циљевима, и да сачине план 

рада за наредну годину. 
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2.17. Налаже се Комисији за обуку и усавршавање у планинарству да у циљу превенције 

повређивања на планинарским акцијама покрене кампању за реализацију основне 

планинарске обуке у ОПО. 

2.18. Служба водича да размотри предлог председника Планинарског савеза Албаније о 

заједничким активностима на пољу стручног усавршавања планинарских водича. 

2.19. Планинарски савез Северне Македоније упутио је позив да ПСС буде домаћин 

Сашку Кедову који би представио своје високогорске успоне. А. Ивошев преузима 

обавезу организовања овог гостовања. 

2.20. Комисија за превентиву и безбедност у планинама планирала је да један број 

инструктора ПСС похађа обуку за лавине у Словенији крајем децембра. 

2.21. Стручни савет спортских стручњака има обавезу да организује стручно 

усавршавање за судије, као и друга усавршавања која могу бити од користи за 

спортске стручњаке ПСС, са основном темом превенције несрећних случајева. 

3. Спортско рекреативне дисциплине 

3.1. У периоду између две седнице УО одржана је једна републичка акција 

(„Међународни дан планина Јешевац Борачки Крш“) и једна традиционална акција 

(„Стазама Колубарске битке“) из Календара активности ПСС, за шта су достављени 

извештаји организатора и делегата. Комисија за планинарење и пешачење је поднела 

извештај према коме је у 2023. години одржано 5 акција од посебног значаја, 11 

републичких акција од предвиђених 12, 28 традиционалних акција од предвиђених 

30, на чему је укупно било присутно 36440 учесника. Одржане су 4 републичке 

акције за младе колико је било и предвиђено, док је камп за младе планинаре отказан. 

Служба водича је доставила извештај са састанка начелништва СВ и наставног тима 

који је одржан 25.новембра т.г. на Авали. 

3.2. Начелник ПСС, а на основу извештаја Комисије за планинарење и пешачење, 

предлаже да делегати ПСС буду присутни на свим акцијама, изузев Дана пешачења, 

из Календара активности за 2024. годину и да се Савезне планинарске акције и 

Акције од посебног значаја, изузев Дана планинара и Дана пешачења, 

суфинансирају са 30.000 динара. Такође се предлаже да ГССС буде присутан на 6 

АПЗ и 10 СПА из Календара активности у наредној 2024. години, а листа савезних 

акција је сачињена на основу извештаја Комисије за превентиву и безбедност у 

планинама која је узела у обзир услове и терен где се акције изводе. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

3.3. Ј. Продановић и З. Контић су присутне упознали са предлозима и закључцима који 

су донети на Збору водича који је одржан у Крушевцу 23.12.2023. године. 
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3.4. Председник ПСС налаже начелништву Службе водича да обавести све ОПО о 

обавези да склопе уговор којим се регулише однос између водича и ОПО, као и да 

се размотри идеја о дефинисању визуелног идентитета СВ. 

3.5. На Збору водича као и током седнице УО закључено је да је потребно унапредити 

основну планинарску обуку и у тој сврси предлаже се прављење кратких видео 

записа на којима би се демонстрирала упутства за обуку, а који би били постављени 

на youtube каналу Планинарског савеза Србије. 

4. Такмичарске дисциплине 

4.1. Спортски директор је обавестио присутне да је завршена категоризација и да су на 

основу достављене документације стручне комисије поднеле подкомисији за 

категоризацију своје предлоге. Напомиње да је 38 захтева за националну 

категоризацију одбијено због непотпуне документације. 

4.2. Такмичарска комисија ради на измени Регистрационог правилника као и 

проналажењу модела за територијалну регионализацију којом би се омогућио 

двостепени систем такмичења. 

4.3. Комисија за планинарски трекинг и Комисија за планинско трчање дорађују своје 

постојеће правилнике и сарађују у њиховој изради. 

4.4. Спортски директор је поднео извештај са састанка који је одржао са Комисијом за 

планинско трчање и Комисијом за планинарски трекинг 9. децембра т.г. у 

Крагујевцу, а у вези будућности ових дисциплина. У току су преговори са Атлетским 

савезом Србије око поделе надлежности над такмичењима у поменутимм 

дисциплинма, а за учешће на међународним такмичењима потребно је да се 

Планинарски савез Србије учлани у WMRA (World Mountain Running Association), 

за шта је неопходна прво промена Правилник о спортским гранама и областима 

спорта у Републици Србији и спортским дисциплинама у оквиру спортских грана и 

области спорта. 

5. Категоризација спортиста 

5.1. Стручне комисије ПСС су извршиле вредновање приспеле документације за 

категоризацију, на основу чега је Поткомисија за категоризацију доставила предлог 

за националну категоризацију спортиста којим се у спортски статус врхунски 

спортиста предлаже 27 спортиста. Предлог ће бити достављен Спортском савезу 

Србије до 16.01.2024. године. 

УО је са једним гласом против и три уздржана усвојио предлог. 

5.2. Налаже се Такмичарској комисији, Стручном савету спортских стручњака и 

надлежним комисијама да пренесу неопходне и потпуне информације о процесу 

категоризације. 

6. Рад комисија из надлежности потпредседника 
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6.1. Ј. Јарић, уредник часописа Планинарски гласник, је присутнима поднео извештај о 

раду Издавачког савета, изнео планове о издавању Гласника као и планове за 

електронско издавање часописа у наредном периоду. Такође је најавио сређивање 

билиотеке Планинарског савеза Србије и увођење нових књига у регистар 

библиотеке. Издавачки савет ће размотрити нове начине финансирања 

Планинарског гласника. 

Планинарски речник је у почетној фази израде и  планира се његово постављање на 

интеренет платформи која ће бити доступна свима. 

Дарку Жарићу, који је одређен за уредника монографије која је планирана да се изда 

поводом 125 година организованог планинарства у Србији, се даје рок од два месеца 

након чега ће Издавачки савет анализирати резултате активности и одлучити о 

наставку израде монографије.  

6.2. Чланови Медицинске комисије и секретаријата одржаће састанак 28.01.2024. године 

о раду ове комисије. Посебно се изражава захвалност Медицинској комисији на 

ангажовању око израде пакета прве помоћи за планинаре и водиче. Моли се 

комисија да сачини предлог садржаја пакета прве помоћи намењен планинарским 

домовима. 

6.3. Издавачки савет, на основу материјала који доставила Комисија за спелеологију, 

предлаже финансирање издавања четвртог и петог броја (двоброј) часописа 

Спелеолошки гласник. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

Налаже се Издавачком савету да за будуће финансирање часописа Спелеолошког 

гласника конкуришу за средства која додељују Министарство науке, технолошког 

развоја и иновација и Министарство просвете. 

6.4. Потпредседник ПСС предлаже да се за новог председника Комисије за 

информисање изабере Кристина Бугарски (ПК „Адреналин“ Нови Сад). 

УО је једногласно усвојио предлог. 

6.5. Налаже се Комисији за спортско пењање и Комисији за алпинизам и турно скијање 

да израде регистар пењалишта који ће бити доступан на сајту ПСС. 

6.6. Поводом идеје о Меморијалном центру Планинарског савеза Србије на Рајцу одржан 

је састанак са представницима ПСК „Победа“ из Београда, а у вези његове изградње, 

уређења и опремања. Моле се С. Вељковић и Б. Мићић да организују тим и његов 

састанак на коме би се израдио план реализације идеје. 

6.7. Председник Комисије за планинарске терене је присутнима поднео извештај о раду 

ове комисије, и обавестио да су у 2023. години организоване три обуке за 

маркиранте: у мају у Липовцу, инициран од Програма УН за развој (UNDP) и 

финансиран од компаније Coca-Cola HBC, у јулу на Мокрој Гори, у сарадњи са 
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Туристичком организацијом Ужица и у октобру на Рајцу, у сарадњи са Регионалном 

развојном агенцијом Златибор. Захваљујући учешћу Планинарског савеза Србије у 

неколико пројеката извршено је маркирање нових планинарских и пешачких путева 

у дужини од 1013 km, од којих су европски пешачки путеви 422 km, а на путевма у 

дужини од 47 km извршено је одржавање. У регистру планинарских терена је вршена 

измена и допуна података о стазама, а израђена је прелиминарана верзија 

интерактивне мапе регистрованих планинарских терена. 

6.8. Комисија за планинарске терене предлаже да се уместо Угљеше Гвоздена, који је 

дао оставку на место члана комисије, изабере Миливоје Вранић (ПСД „Сунчевица“ 

Ариље). 

УО је једногласно усвојио предлог. 

Предлаже се да се на наредној седници УО један члан Комисије за планинарске 

терене замени, а препоруку о новом члану комисије да достави Комисија за спортско 

пењање. 

7. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

7.1. Број издатих чланских маркица закључно са 23.11. т.г. је 19.781 што је незнатно 

мање у односу на исти период прошле године. 

7.2. Члановима УО је достављен књиговодствени пресек финансија ПСС за 2023. 

годину. Чланову УО су упознати са фиансијским стањем Савеза. 

7.3. Председник ПСС је обавестио присутне да је путем јавне набавке склопљен уговор 

о осигурању за 2024. годину са осигуравајућом кућом ДДОР за основно и допунско 

осигурање. Преговори су у току за осигурање од одговорности и разматрају се 

понуде. 

7.4. ПСК „Победа“ из Београда је у потпуности вратио позајмицу у износу 1.000.000,00 

динара  која је била одобрена од стране Планинарског савеза Србије за завршетак 

радова на реконструкцији и реновирању планинарског дома „Чика Душко 

Јовановић“ на Рајцу. 

7.5. Министарству одбране је послат допис, а вези трајног решења за смештај 

канцеларије Планинарског савеза Србије. 

7.6. ОПО које нису купиле маркице за чланарину у текућој години биће избрисане из 

чланства Планинарског савеза Србије на наредној седници УО. 

7.7. Секретаријат ПСС ће у наредном периоду одржати састанке са комисијама Савеза 

на којима ће се дискутовати о њиховом раду, и ако је потребно редефинисати циљеве 

који су постављени на почетку мандата овог сазива. Након састанка ће бити 

расписани конкурси за упражњена места у комисијама. Састанак ће се одржати у 

планинарском дому у Овчар Бањи почетком фебруара. 
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7.8. Поводом прославе 125 године планинарства која се обележава 2026. године 

планирано је одржавање стручног скупа, свечане академије, израда монографије и 

филма, као и друге активности, а све у циљу промовисања планинарства и 

планинарских организација. За чланове организационог одбора предлажу се: 

секретаријат, З. Контић, Д. Гогић, Б. Мићић, Ј. Јарић и Б. Матић. Организациони 

одбор ће се састати до редовне скупштине ПСС и израдити предлог плана 

обележавања јубилеја. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

8. Припрема скупштине ПСС 

8.1. ПК „Железничар-Инђија“ из Инђије, који је организатор скупштине ПСС у 2024. 

години, је упутио молбу да се скупштина одржи у недељу 10. марта уместо у суботу 

9. марта. Разлог измене термина је расположивост локације за закуску након 

скупштине. 

УО је једногласно усвојио молбу. 

8.2. УО још једном позива комисије, радна тела и службе ПСС да до краја календарске 

године доставе извештаје о раду и оствареним програмским циљевима, као и план 

рада за 2024. годину. 

9. Пријем нових чланова у ПСС 

Није било материјала за разматрање. 

10. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

Комисија за нормативна акта је на основу предлога надлежних комисија изнела предлоге 

следећих правилника: 

10.1. Правилник  о начину организовања обуке за стицање звања у спортском пењању на 

природним стенама. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

10.2. Правилник о организацији планинарских оријентационих такмичења Планинарског 

савеза Србије. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

10.3. Правилник о бодовању учешћа ОПО на Акцијама од посебног значаја и Савезним 

планинарским акцијама уз пратеће обрасце. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

11. Међународна сарадња 

11.1. К. Мановски је поднела извештај са састанака Комисије за планинарење УИАА који 

је одржан у Турској (Трабзон) 22.10.т.г. 
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11.2. Спортски директор је обвестио присутне да је упућен допис за информације о 

учлањењу ПСС у WMRA (World Mountain Running Association).  

11.3. Н. Лечић је упознао присутне да је ЕУМА одржала састанак на коме се расправљало 

о пројектном финансирању и да је у току формирање експертких група за домове, 

терене и пењалишта. Планинарски савез Србије треба да предложи чланове који би 

представљали Савез у овим групама. Секретаријат ће до 31.12. т.г. доставити 

предлог. 

11.4. Д. Гогић, председник БМУ, је обавестио присутне о припремама за предстојећу 

скупштину БМУ која ће бити одржана 10.05.2024. године у Хрватској (Пакленица). 

11.5. Б. Мићић, председник ЕРЕ, је обавестио присутне да је на последњој годишњој 

скупштини ЕРЕ мењан Статут због начина финансирања. Због додатног 

прилагођавања Статута пореским прописима Немачке где је седиште ЕРЕ, потребно 

је одржати ванредну скупштину ЕРЕ за шта је неопходан захтев од 1/3 чланица. 

Предлаже да Планинарски савез Србије буде једна од чланица која ће упутити 

захтев за одржавање ванредне скупштину ЕРЕ. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

Скупштина ЕРЕ 2026. године биће одржана у Србији, и на наредној седници УО је 

неопходно именовати чланове организационог одбора. 

11.6. Н. Лечић je упознао присутне са пројектом TRAILS који треба да почне у јануару 

2024. године  и са пројектом КА1 који се односи на мобилност у спорту, а у којима 

учествује Планинарски савез Србије. Такође је поднео извештај у ком је процесу 

реализације пројекат E-CrosPass којим је омогућено маркирање 330 km пута Е7 у 

западној Србији и шта се од радова планира у наредном периоду. 

12. Молбе, жалбе и дописи 

12.1. ПК „Железничар-Инђија“ из Инђије је упутио молбу да се републичка акција за 

младе која се одржава у оквиру традиционалне акције „25. Дунавске чаролије“ 

уместо од 22. до 24.08.2024. године одржи у термину од 30.08. до 01.09.2024. године 

због преклапања са трком Сува трејл у Календару активности ПСС. 

УО је једногласно усвојио молбу. 

12.2. Комисија за издавање, обнављање и одузимање дозволе за рад спортском стручњаку 

је упутила молбу да се признају 4 бода из образовне компоненте за стручно 

усавршавање за 2023. годину спортским  стручњацима и стручњацима из спорта, 

пошто у току 2023. године није било организовано стручно усвршавање. 

УО је једногласно усвоји молбу. 
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12.3. СУ „Montanaro adventure tribe“ из Београда је упутио позив Планинарском савезу 

Србије за сарадњу и учешће на пројекту „Beo Hiking Fest“, фестивалу outdoor 

спортова. 

Планинарски савез Србије прихвата позив за учешће и уједно ће дати подршку 

организатору овог догађаја. 

12.4. Председник Већа части поднео је извештај о раду и обавестио присутне да ће у 

наредном периоду бити послат одговор на све пристигле жалбе и дописе.  

На жалбу КЕС „Армадило“  из Чачка Веће части је упутило одговор који је 

образложен присутнима. 

12.5 Након читања молбе High peaks d.o.o. Србија, Председник ПСС предлаже да се 

наредне године подржи активност HIGHLANDER Стара планина 2024. кроз учешће 

у активностима које се планирају. ПСС је и претходне године подржао активност. 

За комуникацију са предузећем ПСС именује начелницу ПСС Валентину Токовић. 

 УО је једногласно усвоји молбу. 

13. Разно 

13.1. Планинарски савез Србије за планинарску акцију „Божићни успон на Ртањ“ не 

шаље ГССС јер се организатори ове акције нису обратили Савезу за помоћ нити су 

конкурисали за Календар активности за 2024. годину. 

УО је једногласно усвоји предлог. 

 

Седница је завршена у 1900 

 Записничар Председник ПСС 

 

  Ј. Радосављевић с.р.   Исо Планић с.р. 


